
 

A  17  de  desembre  de  2020  a  les  18.00  hores  es  reuneix 
telemàticament a l’Ajuntament en Ple al objecte de celebrar sessió 
pública ordinària en primera convocatòria baix la presidència del Sr. 
Batle, Lluís Enric Apesteguia Ripoll i l’assistència dels Srs. Regidors 
citats prèviament en forma; Sra. Maria Cristina López Martí, el Sr. 
Josep  Salas  Jiménez,  la  Sra.  Gabriele  Mariane  Poppelreuter,  Sra. 
Blanca Lobo Jaume, el Sr. Francesc Xavier Salas Santos i el Sr. Juan 
Puigserver Rullán, assistits pel Secretari Sr. Raúl Cabrera Bestard.

 
Declarada oberta la sessió es passa a tractar els assumptes inclosos 
a l’ordre del dia. 

 
1.- TOMA POSSESSIÓ DE NOU REGIDOR

El Sr. Batle pren la paraula i informa que ha arribat la credencial de 
la Sra. Blanca Lobo Jaume, per la qual cosa pot prestar jurament.
 
La Sra. Blanca Lobo Jaume, seguint les instruccions del Sr. Batle, diu 
“Jo,  Blanca Lobo Jaume promet per la  meva consciència  i  el  meu 
honor complir fidelment les meves obligacions del càrrec de regidor 
de l’Ajuntament de Deià en lleialtat al rei i preservar la Constitució 
com a norma fonamental de l’Estat, així com l’Estatut d’Autonomia 
de les Illes Balears”. 
 
A més,  la  Sra.  Blanca  Lobo Jaume assenyala  que vol  agrair  a  na 
Tamara per tot el que ha aportat com a regidora, sobretot pel seu 
carisma i naturalitat que ens han captivat.  Sap que na Tamara no 
deixarà de col·laborar. 

Continua dient que estimar un poble i cuidar-lo inclou formar part 
d’aquest  consistori.  Després  d’aquest  anys  treballant  pel  nostre 
poble segueixo igual d’il·lusionada que quan em vaig embarcar en 
aquest gran viatge. Estic molt agraïda per la vostra confiança i vos 
promet que ho faré el millor possible. El que he après i viscut des de 
que formo part d’aquest projecte serà clau per fer-ho bé, encara que 
sense aquest gran equip que formem seria incapaç de fer-ho. Estem 
passant moments difícils  i  seguirem junts cap endavant perquè el 
problema és el moment i no cap de nosaltres. Procuraré estar a prop 
de tots sempre mantenint la distància de seguretat però escoltant, ja 
que escoltar és la clau de les solucions. Finalitza la seva intervenció 
donant les gràcies. 
 
El  Sr.  Francesc  Xavier  Salas  Santos,  en  nom  del  Pi,  li  dona 
l’enhorabona i li mana sort i encert. 
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Una vegada constituït el Ple per tots els seus membres, el Sr Batle 
indica que passem al primer punt del dia. Explica que, donat que 
estem  en  un  ple  telemàtic,  es  procedirà  de  la  forma  dels  plens 
telemàtics anteriors, de forma que si algun regidor perd la connexió 
s’interromprà  el  ple.  També  es  farà  la  votació  oralment  per  vot 
nominal. 
 
Així doncs, es passarà a votar la votació nominal: Sra. Maria Cristina 
López Martí si, Sra. Gabriele Mariane Poppelreuter si, Sra. Blanca 
Lobo Jaume si, Sr. Francesc Xavier Salas Santos si, Sr. Josep Salas 
Jiménez si, Sr. Juan Puigserver Rullán si, i el Sr Batle si. 
 
Sotmès a votació es aprovada per unanimitat la votació nominal. 
 
 
2.- PROPOSTA APROVACIÓ ACTA SESSIÓ PLENÀRIA

S’Adona compte de l’esborrany de l’acta de la sessió anterior de 26 
de novembre de 2020. S’adjunta com a document a part com “Annex 
I”. 
 
Sotmès a votació es aprovada per sis vots a favor i una abstenció. La 
transcripció del vot és la següent: Sra. Maria Cristina López Martí si, 
Sra.  Gabriele  Mariane  Poppelreuter  si,  Sra.  Blanca  Lobo  Jaume 
abstenció,  Sr.  Francesc  Xavier  Salas  Santos  si,  Sr.  Josep  Salas 
Jiménez si, Sr. Juan Puigserver Rullán si, i el Sr Batle si.  
 
 
3.- PROPOSTA APROVACIÓ D’INCREMENT DELS LÍMITS DE 
DESPESES  PLURIANUALS  RESPECTE  AL  CONTRACTE  DE 
RECOLLIDA SELECTIVA DE RESIDUS PORTA A PORTA

El  Secretari  explica  que  l’aprovació  d’aquest  punt  obeeix  a  la 
necessitat d’incrementar els límits temporals i  de percentatge que 
fixa l’article  174 del Text refós de la Llei reguladora de les Hisendes 
Locals, perquè el present contracte té una duració de quatre anys i 
un any de pròrroga i supera els esmentats percentatges. 
 
El Sr Batle explica que l’any de pròrroga és per tenir un cert control 
i  no  allargar-lo  en  excés,  a  diferència  de  les  quanties  que vénen 
imposades pel cost del servei. 
 
Sotmès a votació es aprovada per unanimitat. La transcripció del vot 
és  la  següent:  Sra.  Maria  Cristina  López  Martí  si,  Sra.  Gabriele 
Mariane Poppelreuter si,  Sra.  Blanca Lobo Jaume si,  Sr.  Francesc 
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Xavier Salas Santos si, Sr. Josep Salas Jiménez si, Sr. Juan Puigserver 
Rullán si, i el Sr Batle si.  
 
 
4.-  DELEGACIÓ  EN  LA  BATLIA  LA  TRAMITACIÓ  DE 
L’EXPEDIENT DEL  CONTRACTE  DE RECOLLIDA  SELECTIVA 
DE RESIDUS PORTA A PORTA

El Sr Batle informa que, tenint en compte les quanties del contracte, 
l’òrgan de contractació és el Ple. Per aquest motiu, a fi de dotar de 
més agilitat es proposa delegar els tràmits al Batle, sent una qüestió 
purament procedimental i per ser més àgil. 
 
Sotmès a votació es aprovada per unanimitat. La transcripció del vot 
és  la  següent:  Sra.  Maria  Cristina  López  Martí  si,  Sra.  Gabriele 
Mariane Poppelreuter si,  Sra.  Blanca Lobo Jaume si,  Sr.  Francesc 
Xavier Salas Santos si, Sr. Josep Salas Jiménez si, Sr. Juan Puigserver 
Rullán si, i el Sr Batle si.  
 
 
5.-  PROPOSTA  APROVACIÓ  DE  L’EXPEDIENT  DEL 
CONTRACTE DE RECOLLIDA SELECTIVA DE RESIDUS PORTA 
A  PORTA,  INCLOSOS  ELS  PLECS  DE  CLÀUSULES 
ADMINISTRATIVES I PLECS DE PRESCRIPCIONS TÈCNIQUES 
PARTICULARS DE LA  RECOLLIDA  SELECTIVA DE RESIDUS 
PORTA A PORTA

A  continuació,  el  Sr  Batle  informa  que  l’expedient  ha  estat  a 
disposició de la corporació.  Assenyala que cal ser responsables i és 
una obligació. A més, és un compromís polític perquè els dos grups 
polítics  porten  en  el  programa  la  implantació  d'una  mena  de 
recollida  selectiva  (porta  a  porta).  Es  concreta  com una recollida 
selectiva no opcional. 
 
Per explicar el servei, continua dient el Sr. Batle, hem intentat que el 
servei  sigui  de  la  màxima  qualitat  possible  i  experiència  d'altres 
pobles. Arribem tard, però això també suposa una oportunitat perquè 
podem aprendre de l'experiència  d'altres  pobles.  La proposta que 
fem és un servei  de recollida a domicili  en el  qual cadascun dels 
generadors  se'ls  recollirà  els  residus  en  cada  casa.  Explica  la 
periodicitat i què es recollirà cada dia.
 
S’informa que en el contracte l'empresa que faci aquest servei haurà 
de tenir un equip dotat per un conductor i dos peons, més un vehicle 
bicompartimentat. Aquest vehicle haurà de ser un vehicle elèctric. 
En temporada alta es doblarà el servei, havent d'haver-hi dos equips. 
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Una vegada cada catorze dies també es recollirà els voluminosos. La 
prestació del servei canvia la filosofia del punt verd que passarà a 
ser una deixalleria controlada, encarregada de rebre residus durant 
un horari controlat. Aquesta persona estarà mitja jornada a l'hivern i 
completa a l'estiu. L'empresa també haurà de complir una sèrie de 
requisits:  transparència,  contractació  de  dones,  contractació  de 
persones  amb  cingle  d'exclusió  social,  entre  altres.

Assenyala  que  el  cost  s'incrementa  però  es  compensarà  per  la 
quantia que deixarem de pagar a TIRME. Som un poble que recicla 
molt poc. Es calcula que reciclarem un 60%. Esperem que el servei 
pugui estar en marxa en tres mesos, des de març.
 
S’informa que  l’empresa  que  ens  ajuda  amb els  plecs  també ens 
ajudarà en la implantació com també de la vigilància del compliment 
del contracte.  I  també com moltes  vegades les baixades de preus 
impliquen  pitjor  servei  o  pitjors  condicions  laborals,  hem  posat 
clàusules per evitar aquesta qüestió així com un règim de sancions 
per si s'incompleix el contracte. Per tant, tindrem eines molt directes 
d'impacte  quasi  mensual  per  a  garantir  que  compleixi  amb  les 
condicions del contracte.
 
El Sr. Francesc Xavier Salas Santos dona les gràcies al Sr. Batle i al 
Secretari, deixant constància del seu vot positiu. 
 
Sotmès a votació, per unanimitat, el ple acorda: 
 
PRIMER.-  Aprovar  l’expedient  del  contracte  de  recollida  porta  a 
porta. 
 
SEGON.- Autoritzar al senyor Batle la signatura del mateix.
 
La transcripció del vot és la següent: Sra. Maria Cristina López Martí 
si, Sra. Gabriele Mariane Poppelreuter si, Sra. Blanca Lobo Jaume si, 
Sr. Francesc Xavier Salas Santos si, Sr. Josep Salas Jiménez si, Sr. 
Juan Puigserver Rullán si, i el Sr Batle si.  
 
 
6.-  CONVENI  AMB  EL  CONSELL  DE  MALLORCA  PER 
ACTUACIONS  D'INVERSIÓ  DE  COMPETÈNCIA  MUNICIPAL 
(OBRES,  VEHICLES  I  IMMOBLES)  EN  EL  MARC  DE  LA 
CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PLURIANUALS 2020-2021 
I PER, SI S'ESCAU, SUFRAGAR HONORARIS DE REDACCIÓ DE 
PROJECTES I DE DIRECCIÓ D'OBRES

El  Sr.  Batle  dona  compte  que  arran  de  la  convocatòria  de 
subvencions plurianual 2020-2021 se’ns va donar 518.571 € que va 
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ser  per  tres  projectes.  El  primer  va  ser  per  la  millora  de 
l’accessibilitat de l’Ajuntament mitjançant la dotació d’un ascensor i 
l’adequació  de  la  segona  planta  amb  criteris  d’accessibilitat.  La 
segona és  la  millora de les  infraestructures  de l’aigua del  Carrer 
Porxo,  Es  Verger  i  Vinya  Vella.  I  la  tercera  és  la  renovació  de 
conducció  d’aigua  i  soterraments  d’instal·lacions  al  Carrer  Felip 
Bauçà i Carrer Robert Graves.
 
Sotmès a votació, per unanimitat, el ple acorda: 
 
PRIMER.-  Aprovar  el  Conveni  amb  el  consell  de  Mallorca  per 
actuacions  d'inversió  de  competència  municipal  (obres,  vehicles  i 
immobles) en el marc de la convocatòria de subvencions plurianuals 
2020-2021.
 
SEGON.- Autoritzar al senyor Batle la signatura del mateix.
 
La transcripció del vot és la següent: Sra. Maria Cristina López Martí 
si, Sra. Gabriele Mariane Poppelreuter si, Sra. Blanca Lobo Jaume si, 
Sr. Francesc Xavier Salas Santos si, Sr. Josep Salas Jiménez si, Sr. 
Juan Puigserver Rullán si, i el Sr Batle si.  
 
 
7.-  CONVENI AMB EL CONSELL DE MALLORCA PER DUR A 
TERME  ACCIONS  INCLOSES  EN  EL  PLA  D’ACCIÓ  PER  A 
L’ENERGIA  SOSTENIBLE  I  EL  CLIMA  PER  ASSOLIR  ELS 
OBJECTIUS 2030 PREVISTS PER PACTE DE LES BATLIES DE 
MALLORCA

S’informa pel Sr. Batle que aquest conveni s’inclou dins els objectius 
2030 en contra  del  canvi  climàtic.  El  Pla  d’Acció  per  a  l’Energia 
Sostenible i el Clima inclou moltes accions. Precisament, aquesta és 
per a començar a implantar aquest pla amb accions concretes. És 
una  subvenció  de  20.800  i  compren  la  redacció  del  projecte 
d’instal·lació  fotovoltaica  de  la  cala,  la  redacció  del  projecte 
d’instal·lació  fotovoltaica  de  s’Empeltada,  una  campanya  de 
sensibilització,  dos  plans  de  prevenció  d’incendis  i  auditoria 
energètica de dos edificis municipals, l’Ajuntament i la zona escolar.  
 
Sotmès a votació, per unanimitat, el ple acorda: 
 
PRIMER.- Aprovar el Conveni amb el consell de Mallorca per a dur a 
terme accions incloses en el Pla d’Acció per a l’Energia Sostenible i 
el  Clima  per  assolir  els  objectius  2030  prevists  per  Pacte  de  les 
Batlies de Mallorca. 
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SEGON.- Autoritzar al senyor Batle la signatura d’aquest.
 
La transcripció del vot és la següent: Sra. Maria Cristina López Martí 
si, Sra. Gabriele Mariane Poppelreuter si, Sra. Blanca Lobo Jaume si, 
Sr. Francesc Xavier Salas Santos si, Sr. Josep Salas Jiménez si, Sr. 
Juan Puigserver Rullán si, i el Sr Batle si.  
 
 
8.- PRECS I DEMANES

Demana el Batle si hi ha cap prec.
 
Com n’hi  ha,  aquest  passa a les preguntes  que li  han arribat.  La 
primera demana que són els  pretons de Can Quet.  S’informa que 
aquests pretons provenen de la campanya per a regular el trànsit i 
de pobles més amables amb l’entorn i vianants. De fet, fa temps que 
l’Ajuntament parla amb carreteres per adequar el nucli urbà de Deià 
per a reduir el límit de velocitat de Deià passant-lo a 30 km/h i afegir 
alguns  elements  de  control.  Dins  aquests  elements  inclouen  tant 
increment de senyalització, bandes rugoses, passos de zebra elevats, 
guals, i un radar pedagògic. Per tant, aquests elements de Can Quet 
procedeixen d’aquestes accions, ja que és un punt calent. 
 
La  segona  qüestió  és  un  suggeriment  sobre  el  Camí  vell  de  Sa 
Pedrissa que està mot brut. El Batle demana a Gabriele que ho miri 
perquè el camí s’ha deteriorat molt. 
 
La tercera qüestió demana que passa amb Can Vallès. El Sr. Batle 
respon que la nostra intenció era fer la compra a final d’any però no 
ha pogut ser per una qüestió administrativa i per disponibilitat de 
crèdit. No és una qüestió dramàtica i també té la seva part positiva, 
ja que hi ha bancs interessats i podem fer-la. S’intentarà fer-la  l’any 
que ve i  fer la liquidació el  mes de febrer.  Com enguany no hem 
incomplit  la  regla de despesa el  romanent de tresoreria serà més 
gran. Per tant, s’intentarà al març. 
 
I, per últim, es demana quines mesures estem intentant prendre per 
facilitar l’habitatge als joves. El Sr. Batle proposa fer una tramitació 
d’habitatges  protegits  però  informa  que  el  problema  és  que  ara 
mateix no tenim sòl públic, per la qual cosa cal fer-ho amb el Pla 
General d’Ordenació Urbana. 
 
Finalment, el Batle aixeca la sessió a les 19.00 estenent la present 
acta del contingut de la qual com a Secretari dono fe.
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Vistiplau,
El  Batle                                                                      El  Secretari-
Interventor
Lluís  Enric  Apesteguia  Ripoll                                   Raúl  Cabrera 
Bestard
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